
Közös erőfeszítéssel P a r a g r a f u s és 
Május 15-én a központi épület 

aulájában került sor a Pedagó-
gusok Szakszervezete József At-
tila Tudományegyetem Szakszer-
vezeti Tanácsának küldöttérte-
kezletére. A választó és küldött-
értekezlet elnöki teendőit dr. 
Rácz János oktatási rektorhelyet-
tes, a pedagógusok szakszervezete 
központi vezetőségének tagja lát-
ta el. Az elnökségben foglalt még 
helyet Bácskai Mihályné, a pe-
dagógusok szakszervezete köz-
ponti vezetőségének alelnöke, 
Szalóki Lambert, a pedagógusok 
szakszervezete felsőoktatási ta-
nácsának titkára, Ökrös János, a 
pedagógusok szakszervezete 
Csongrád megyei bizottságának 
titkára, dr. Veres József, a JATE 
szakszervezeti bizottságának el-
nöke és dr. Harangozó József, a 
JATE szakszervezeti bizottságá-
nak titkára. Jelenlétével tüntet-
te ki a küldöttértekezletet dr. 
Hansjürgen Wolf, a greifswaldi 
tudományegyetem pedagógus 
szakszervezetének elnöke, vala-
mint dr. Ursula Rehberg és dr. 
Horst Brunck, a greifswaldi tu-
dományegyetem pedagógus szak-
szervezetének elnökhelyettesei. 

Értékelés és útmutatás 
Dr. Rácz János elnöki megnyi-

tója után javaslatot tett a napi-
rendi pontokra, melyeket a je-
lenlevők egyhangúlag elfogadtak. 
Ezután dr. Veres József a JATE 
szakszervezeti bizottságának be-
számolóját olvasta fel az 1971. 
január 13-i választás óta végzett 
munkáról. A szakszervezeti bi-
zottság elnöke többek között eze-
ket mondta: „A XI. kongresszus 
után különösen nagy jelentősége 
van a szakszervezeti munka ér-
tékelésének és a továbbfejlesz-
tésre vonatkozó elképzeléseknek. 
A munkánk értékelése után te-
hát választ kell adni problémá-
inkra és meg kell határoznunk a 
következő időszak legfontosabb, 
megvalósításra váró tennivalóit. 
A XI. kongresszus a szakszerve-
aeti munkával összefüggésben két 
nagyon lényeges kérdéssel foglal-
kozott: a szakszervezet pér t i rá-
nyitásával és a szocialista demok-
rácia fejlesztéséhez szorosan kap-
csolódó üzemi demokráciával." 

Az elmúlt évek munkájának 
érzékeltetésére néhány adat az 
összegező jelentésből: „A JATE 
szakszervezeti bizottsága igen 
fontosnak ítélte az eltelt négy 
esztendőben az üdültetési felada-
tokat és igyekezett egyre több 
üdülési lehetőséget biztosítani a 
dolgozóknak. Évente a tagság 6 
% - a jutott SZOT beutalóhoz, • 
emellett a bizottság a saját szer-
vezésű üdültetéseket is szorgal-
mazta. A balatonbogiári egyetemi 
üdülőt évenként 70—80 család 
kereste fel, ami hozzávetőlegesen 
380 főt jelent. Üdülési célra ezen 
kívül évente 350—380 fő számá-
ra biztosítottunk szállást az or-
szág legkülönbözőbb helyein. 
Igyekeztünk bővíteni a külföldi 
üdülési lehetőségeket is. Ennek 
eredményeként Greifswaldba, 
Lódzba és Temesvárra jutot takéi 
dolgozóink. Az üdülésben része-
sültek évi átlaga 700 fő körül van 
és ez a szakszervezeti dolgozók 
létszámának 65%-a. Egyetemün-
kön a beszámolási időszakban a 
szakszervezeti politikai oktatás-

• nak különös súlya volt. Az 1971/ 
72-es tanévtől kezdve ar ra töre-
kedtünk, hogy az oktatást minél 
többrétűvé, színesebbé tegyük. A 
szemináriumok szervezésénél tág 
teret adtunk a tagság igényeit ki-
bontakozni segítő, rugalmas te-
matikai és szervezeti kezdemé-
nyezéseknek. A tanfolyamok 
népszerűségét bizonyítja: a tár-
sadalmunk időszerű kérdéseivel 
foglalkozó szemináriumot ebben 
a tanévben 159-en látogatták 
rendszeresen. A beszámolási idő-
szak alatt végzett politikai okta-
tómunkánk néhány jellemző ada-
ta: 1971/72-ben 349 hallgatója 
volt a különböző témakörökkel 
foglalkozó szemináriumoknak, 
1972 73-ban 315, 1973/74-ben 386 
az 1974/75-ös tanévben pedig 357 
volt a hallgatói létszám." 

„Beszámolónk abból az alap-
tételből indult kl, hogy a szak-
szervezeti problematika a jelen 
körülmények között nem csak 
szakszervezeti belügy. Csak ak-

kor tudjuk teljesíteni a reánk 
háruló feladatokat, ha nem az 
érdekellentéteket, hanem az ér-
dekazonosságokat, h a n e m a tevé-
kenység és a célok különbözősé-
gét, hanem azok azonosságát 
hangsúlyozzuk Ha szemléletünk 
a dolgok közös erőfeszítéssel tör-
ténő átfogó megoldására irányu-
ló lesz. Véleményünk szerint a 
hibák feltárásának csak akkor 
van értelme, ha következő lépés-
ben már közö6 akarással igyek-
szünk megszüntetni azokat." 

Dr. Szádeczky-Kardoss Samu, a 
JATE szb Számvizsgáló Bizott-
ságának elnöke tájékoztatta a 
megjelenteket a bizottság mun-
kájáról : — Munkánk során hár-
mas kötelezettségnek kellett ele-
get tennünk. Ellenőrizni a bevé-
tel tervezését, illetve azt, hogy a 
bevételt megfelelően használják 
fel, végül pedig gondot fordítot-
tunk arra is, hogy a könyvelés az 
előírásoknak megfelelően történ-
jen — kezdte beszámolóját a 
Számvizsgáló Bizottság elnöke, 
majd a továbbiakban a végzett 
munka értékelése során rámuta-
tott, hogy a terv és tényszámok 
egymást fedése száz százalékos 
volt. A fegyelemről szólva, nagy 
derültség közepette megállapítot-
ta, hogy az utolsó májusi elszá-
molás során egy filléres többlet 
mutatkozott. Az elmúlt négy év-
ben a gazdálkodás tervszerű, a 
pénzkezelés pedig korrekt volt. 
vo l t 

Az új szakszervezeti 
bizottság 

A beszámolót követő vita so-
rán 11 hozzászólás hangzott el, a 
bizalmiak nagyobb önállósága, 
a lakáskérdés, a- munkahelyi és 
szakszervezeti demokrácia, a tö-
megsport, az ideológia és az ér-
dekvédelem problémaköréből. 

Miután dr. Ördögh Piroska, a 
mandátumvizsgáló bizottság el-
nöke megállapította a küldöttér-
tekezlet határozatképességét, sor 
került a választásra, melynek so-
rán a küldöttértekezlet résztvevői 
megválasztották a következő öt 
esztendő tisztségviselőit. A sza-
vazás alapján a szakszervezeti 
bizottság elnöke ismét dr. Veres 
József lett, míg a titkári teendő-
ket változatlanul dr. Harangozó 
József lá t ja el. A JATE szakszer-
vezeti bizottságának tagjai az el-
nökön és a titkáron kívül a kö-
vetkezők lettek: dr. Balog János, 
dr. Grasselly Gyula, Gunda Mik-
lósné, dr, Horuczi László, dr. 
Nacsády József, dr. Schneider 
Gyula, dr. Weisz Imréné, dr. 
Anderle Adámné, Bozsó Lajos, 
Hever Lászlómé ét dr, Várkonyi 
Zoltán. 

A JATE Szakszervezeti Taná-
csának tagjai: dr. Anderle Adám-
né, Ardai Imre, dr. Balázs Jó-
zsef, Balog István, dr. Balog Já-
nos. dr. Bárdi István, dr. Ber-
náth Gábor, dr. Bérezi Imre, Bo-
zsó Lajos, Budai Istvánná, Dé-
kán? Sándor ne. Erdei Istvánná, 
Erdélyi Lajot, dr. Farkas József, 
Fitor Sándorné. dr. Gausz János-
né, Gábris Ida, dr. Grasselly 
Gyula, Gruber László, dr. Gulyás 
Sándor, Gunda Miklósné, dr. Ha-
rangozó József, dr. Hevesi Imre, 
dr. Hevesi János, dr. Hevesi Já -
nos né, Hevér Látzlóné, dr. Ho-
ruczi László, dr. Horváth Imre, 
dr. Jakucs Lászióné, dr. Kará-
csonyi Béla, dr. Király Dezső, 
Kollár Istvánné, dr. lAppai 
Lászlómé, dr. Nacsády József, 
Nyerges Jánosné, dr. Pává Imre, 
dr. Rácz János, dr. Salánki Ist-
vánná, Sánta István, dr. Sipos 
Miklós, dr. Schneider Gyula, Sza-
bó Béla, dr. Szalay László, dr. 
Szádeczky-Kardoss Samu, dr. 
Szántó Ferenc, dr. Szántó Imre, 
Tövisfalvi Bálint, dr. Várkonyi 
Zoltán, dr. Veres József, dr. We-
isz Imréné és dr. Zöllei Mihály. 
A számvizsgáló bizottság tagjai: 
dr. Szádeczky-Kardoss Samu, dr. 
Csiszár Imre és Zvara Jánosné. 
A megyei küldöttértekezletre de-
legálta: dr. Anderle Adámnét, dr. 
Gausz Jánosnét, Gyebrovszki 
Attilánét, dr. Harangozó Józse-
fet, dr. Jakucs Lászlónét, dr. Me-
zősi Józsefet, Pályi Bélát, dr. Ve-
res Józsefet és dr. Weisz lmré-
nét 

THEKES ISTVÁN 

Április 3-án a központi épület 
aulájában hazánk felszabadulásá-
nak 30. évfordulója tiszteletére 
rendezett ünnepségen adták át a 
József Attila Tudományegyetem 
„Jó tanuló — jó sportoló" kitün-
tetését, Révész Erzsébet III. éves 
és Kertész József IV. éves jog-
hallgatóknak. 
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Magassága: 167 centi, sUlya: 
64 kiló. Hogy kit takar e rövid 
„jellemzés"? Nem, nem jobbszél-
sőt, vagy egy harmatsúlyú bu-
nyóst, mégcsak nem is tornászt, 
h a n e m . . . hanem egy kosarast; 
minden bizonnyal a világ legala-
csonyabb első osztályú játékosát. 
Ugyanis Kertész Józsefről bocsá-
nat Józsikáról a SZEOL kosár-
labda-csapatának irányító játéko-
sáról van szó. A 24 esztendős 
sportoló februárban már a nyol-
cadik idényét kezdte a két pa-
lánk és az óriások között. Be-
szélgetésünkkor egyre azon tör-
tem a fe jem: vajon mí vonzotta 
e mokány legényt a „góliátok bi-
rodalmába?" Hiszen saját beval-
lása szerint kisméretű tenyere 
miatt nem tudja megfogni úgy a 
labdát, mint játékostársai: Zsí-
ros, Reisz, meg a többiek. Mégis 
imádja választott sportágát. Ha 
cseles átadását követően gyűrű-
be hull a labda, az mindenért 
kárpótolja. Ahogy ő mondta: — 
Az nem érdekel, ha én nem do-
bok kosarat, de ha sikerül „ki-
sakkoznom" egy ziccert, nos, 
számomra ez jelenti az igazi si-
kerélményt. 

Különös ars poetica miként 
példakép választása is annak ne-
vezhető. Bár a jugoszláv Szlav-
nicsot és Dzserdzsát utolérhetet-
len karmestereknek tar t ja , mégis 
őt egy játékostársa, Zöllei István 
emberi és sportolói magatartása 
ragadta meg. A példakép hatása 
vagy valami belső indíték, tény 
az, hogy Kertész József életében 
is csupán másodrendű helyet 

Sportnapok 
A Jugoszláv Szocialista I f júsá-

gi Szövetségen belül működő Sze-
geden tanuló egyetemi hallgatók 
tagozata május 8—10 között 
sportnapokat rendezett a szege-
di felsőoktatási intézmények ré-
szére. A városunkban tanuló kö-
zel 100 jugoszláv egyetemi hall-
gató négy sportágban mérte ösz-
sze erejét. Az egyes sportágak-
ban az alábbi csapatok szerezték 
meg a győzelmet. Kispályás lab-
darúgás: SZOTE, kosárlabda 
(férfi): SZOTE, kosárlabda (női): 
JATE, asztalitenisz: JATE, sakk: 
Jugoszláv tagozat 

A serlegek és oklevelek átadá-
sára ünnepélyes keretek között 
került sor a JATE klubjában, a 
fasizmus felett aratott győzelem 
30. évfordulójára rendezett ün-
nepségen. 

Két 
második hely 

Diósgyőrött a DVTK stadion-
jában május 10-én és 11-én ren-
dezték meg az idei egyetemi és 
főiskolai atlétikai- bajnokságot. 
Dr. Simon Sándor, a vendéglátó 
Miskolci Nehézipari Műszaki 
Egyetem rektora nyitotta meg a 
bajnokságot. Versenyzőink erejé-
ből és képességéből mindössze 
két ezüst érem megszerzésére tel-
lett, igaz két legreményteljesebb 
atlétánk — Molnár és Kliszek — 
nem indult a kétnapos viadalon. 
A 3000 méteres akadályfutásban 
Csernok Gyula, a Juhász Gyula 
Tanárképző Főiskola hallgatója 
9,02,6 másodperces eredménnyel, 
kalapácsvetésben pedig Almást 
(JATE) 59 méter 32 cm-es telje-
sítménnyel végzett a második 
helyen. Gerelyvetésben Kiss Gá-
bor 62,38 méteres dobásával a 
harmadik helyet szerezte meg. 
Atlétáink ezen kívül két negye-
dik és négy ötödik helyet is sze-
reztek 

foglal el a sport. S ez így is van 
rendjén. 

— A sport amolyan jó hobby, 
kiegészítő elfoglaltság, életre szó-
ló szerelem. Én egyébként amióta 
járni tudok, sportolok. Korábban 
úsztam, atlétizáltam, fociztam és 
kézilabdáztam. 

Fiatalemberről lévén szó, úgy 
éreztem helyén való a kérdés: és 
a szórakozás? 

— Nem, arra már nem jut idő 
— válaszolta mosolyogva. Évek 
óta nem voltam színházban és 
moziban, ugyanis mindig az esti 
órákban edzünk. Ha pedig hét-
végén teszem azt, Sopronban, 
vagy Pécsett van meccsünk, ak-
kor még a tévét sem láthatom. 
Amatőrsport a mienk. Ezt csak 
nagy-nagy szívvel és lelkesedés-
sel lehet csinálni. 

Igen. Valahogy úgy, ahogy 
Kertész Józsika csinálja. 

Az első információim közve-
tettek Révész Erzsébetről. Íme! 
Edzője, Farapó István eképp vé-
lekedett tanítványáról: 

— Atlétikusan kiválóan kép-
zett játékos. Évek óta biztos 
pontja a kezdő-csapatnak Ha ko-
molyabban venné, nagyon sokra 
vihetné. Kertész Anikó az együt-
tes másik erőssége saját és játé-
kostársai véleményét tolmácsol-
ta: — Erzsit mindannyian szeret-
jük. Csendes, szerény lány. A ki-
tüntetésre mindenképpen rászol-
gált. Az egyetemen kitűnő tanu-
ló, a pályán pedig mindenkor, 
minden helyzetben lehet rá szá-
mítani. 

Többszöri üzenetváltás, illetve 
üzenetközvetítés után ültünk le 
beszélgetni. A közelgő büntető-
jogi vizsgája miatt csupán 30 
perc állt rendelkezésemre. Igye-
keztem racionálisan gazdálkodni 

PnllÜl III rwocno 

Érmek 
a Sportuszodából 

Várakozáson felül szerepeltek 
a SZOTE férfi úszói a margit-
szigeti Sportuszodában május 4-
én rendezett országos egyetemi 
és főiskolai bajnokságon. Gyé-
mánt Imre edző irányításával 
március közepén hat tagú csapat 
— Kürti Sándor, Nacsai István, 
Sipos Péter, Paku Péter, Gyor-
gyevics János, Gyenes András — 
kezdte el a felkészülést az idei 
bajnokságra. A lelkes munkának 
azután meg is lett az eredmé-
nye: 100 méteres férfi gyors-
úszás: 1. Nacsai István (II. éves) 
59,5,. . . 3. Sipos Péter (IV. éves) 
1:01, 100 méteres férfi pillangó-
úszás: 2. Sipos Péter 1:09,4. 100 
méteres férfi mellúszás: ...3. 
Kürti Sándor (II. éves) 1:17,8. 
4Y.100 méteres férfi vegyes vál-
tó:... 3. SZOTE 4:49,5. (A baj -
nokságon Gyarmati Andrea öt 
győzelmet szerzett.) 

Páricska Zoltán az Oktatási 
Minisztérium osztályvezetője a 
verseny végén annak az elképze-
lésnek adott kifejezést hogy a 
jövőben meg fogják változtatni a 
főiskolai úszóbajnokság rendszep 
rét és széles tömegeket megmoz-
gató eseménnyé kívánják alakí-
tani. Hasonló szellemben nyilat-
kozott Gyémánt Imre a SZOTE 
önálló testnevelés tanszéki cso-
port jának tanára is, aki elmon-
dotta: — Jövőre már női csapa-
tot is indítunk a bajnokságon. Az 
idei eredmények köteleznek ezért 
már a közeljövőben elkezdjük a 
felkészülést a jövő évi EFD-re. 

g y ű r ű 
időmmel és a lehető legtöbbet 
megtudni a valóban szerény, 
szűkszavú lányról. Révész Erzsé-
bet a SZEOL NB Il-es bajnok-
jelölt kosárlabda-csapatának tag-
ja a 60-as évek közepén egy kö-
zelgő úttörő olimpia okán ismer-
kedett meg a sportággal. Testne-
velő tanárnője tanácsára a Pos-
tás edzéseit látogatta. A „gyors-
talpaló tanfolyamból" aztán élet-
re szóló kapcsolat keletkezett. A 
postások zöld mezét az évekkel 
ezelőtti fúzió következményeként 
cserélte kék-fehérre, illetve kék-
feketére. Tavasszal a negyedik 
idényét kezdte a második vonal-
ban. Hogy jövőre tovább nő ez 
a szám, esetleg játékostársaival 
együtt újoncként bemutatkozik a 
legjobbak között? Nos, erről így 
vélekedett: 

— A Csepel és az Egyesült 
Gyógyszer mellett jó esélyünk 
van a felkerülésre, de nem sze-
retnénk úgy jámi, mint tavaly. 
Akkor ugyanis görcsösen akar-
tunk, aminek eredményeként 
egy-két rangadón „betliztünk". 
Egyébként nálunk kitűnő a csa-
patszellem. Nemcsak a pályán, 
hanem a magánéletben is igazi, 
jó barátnők vagyunk. Vállvetve, 
egymást segítve küzdünk a kosa-
rakért, a pontokért. 

A fiatal, jórészt egyetemi hall-
gatókból álló együttest ezekben 
a hetekben a közös „gond": a 
tanulás, ha lehet, még egysége-
sebbé kovácsolja. Egy-egy vidéki 
mérkőzésre utazás alkalmával 
úgy néz ki társasgépkocsijuk, 
mint egy tanulószoba. Erzsi mos-
tanában a büntetőjogi, valamint 
a munkajogi jegyzeteit „utaztat-
ja" előszeretettel. Eddig sikeresen 
vívta meg kétfrontos ha rcá t 
aminek kézzelfogható jele ez a 
kitüntetés. Szeretne a továbbiak-
ban is megtelelni — magas szin-
ten — az egyetem és a kosárlab-

da támasztotta követelmények-
nek. 

THÉKES ISTVÁN 

Albérlő 

Megalakult 
az MDST 

Május 7-én az Oktatásüert 
Minisztérium Petőfi-termében 
megtartotta alakuló ülését a Ma-
gyar Diáksport Tanács. Az MDST 
tisztségviselői, elnök: dr. Goszto-
nyi János, alelnök: Lochmayer 
György, főti tkár: Páricska Zol-
tán, t i tkár: Angyal Vilmos. Pá-
ricska Zoltán, az Oktatási Mi-
nisztérium Testnevelési és Sport-
osztályának vezetője vázolta az 
ú j testület fő feladatait, a tanács 
szervezeti felépítését, összetéte-
lét, yalamint a jogokat és a kö-
telességeket. Hangsúlyozta, hogy 
a testület alapvető feladata: a 
tanórán kívüli testedzés, sport-
élet megteremtésének segítése és 
kialakítása a fiatalság körében. 

A tanácskozás elfogadta az 
MDST szervezeti és működési 
szabályzatát, valamint az 1975. 
évi munka- és üléstervet. Ezután 
dr. Gosztonyi János átadta a tag-
ságnak, továbbá a szakbizottsá-
gok vezetőinek az oktatási mi-
niszter megbízólevelét. 

Túlzás lenne azt gondolni, hogy 
ez a testület egyedül megoldja 
mindazt, amit eddig nem sike-
rült elérnünk. De a KISZ-szel, az 
úttörő szövetséggel, a pedagógu-
sokkal és testnevelő tanárokkal 
együtt munkálkodva várhatóan 
elmozdul holtpontjáról a f iatal-
ság testedzésének problémája 
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